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Graag maken wij gebruik van deze gelegenheid om onze zorg uit te spreken over de plannen met de 

polder tussen Lith en Den Bosch. 

Wij zijn een groep bewoners aan de rand van de Lithse polder. Wij maken ons ernstige zorgen over 

de toekomst van dit prachtige gebied. We zijn nu 3 avonden bij elkaar geweest om onze visie te 

vormen op de plannen van de gemeente over de windmolens en het zonnepark ‘De Lithse Ham’. 

Op de tribune zit een jongen, 14 jaar, die ook aan de rand van de polder woont en zich zorgen maakt 

over wat er met de polder gaat gebeuren en daarom is ook hij hier vanavond aanwezig is. 

Veel mensen wonen in Lith en omliggende dorpen vanwege de rust en de ruimte die hier is. Wij zijn 

daarvoor in Lith komen wonen, maar daarvoor komen nog steeds mensen hier wonen. Juist om de 

drukte van de grote steden te ontvluchten. Daar past de polder heel goed bij. 

De polder is een oeroud cultureel erfgoed ‘Beerse Overlaat’ als onderdeel van de Zuiderwaterlinie 

De polder, zo Nederlands, dat daar niet eens een Engelse vertaling voor is. Zo uniek is die polder. En 

als we dan praten over duurzaamheid, dan IS de polder duurzaamheid. De polder met zijn 

functionaliteiten, zoals hij die nu heeft. De ruimte voor landbouw, zodat we gezond en goed eten 

dicht bij huis kunnen produceren. Maar daarnaast de ruimte voor natuur en recreatie.  

De polder is weids, stil en ’s nachts donker: er is een vrij uitzicht, geen snelwegen, geen spoorlijnen, 

geen hoogspanningslijnen en nauwelijks of geen industrie. 

De dorpen rondom de polder worden gekenmerkt door lintbebouwing, waardoor velen een vrij 

uitzicht op de polder hebben. 

Wij maken ons zorgen dat mensen over ‘onze’ polder beslissen, die de schoonheid, de ecologische  

en landschappelijke waarde van de polder niet kennen! 

Er is een enorme diversiteit aan planten en dieren in de polder. Om maar eens wat te noemen: de 

diversiteit aan beschermde vogels: de eendenkooien die in de polder liggen en de stukken land die 

onder water gezet worden, zodat vogels goed in dit gebied kunnen leven, boeren houden zelfs met 

maaien rekening met de weidevogels. 

Door  hier windmolens te plaatsen, zal hier weinig van overblijven. 

Mensen komen dan niet meer hierheen voor de rust en ruimte. Niemand zit erop te wachten om op 

de windmolens uit te kijken en verblind te worden door de weerspiegeling van de zonnevelden. 

Daarnaast zal de grote diversiteit aan vogels zeker drastisch  afnemen. Dat is geen duurzaamheid. 

Hoewel de plannen in een verkenningsfase zitten hebben wij sterk de indruk dat er paniekvoetbal 

gespeeld wordt om aan de duurzaamheidsdoelstellingen, lees energiedoelstellingen te voldoen. 

Wordt er gedegen onderzoek gedaan naar de plek en vooral gevolgen voor deze plek en de omgeving 

en wordt er gekeken naar alternatieven. 

 

 



Doordat momenteel alleen gedacht wordt in energiedoelstellingen, wordt de echte duurzaamheid, 

dus ook van de polder volledige ondermijnd.  

De energiedoelstellingen zijn volledig in strijd met de structuurvisie die door jullie, de gemeente, is 

opgesteld. Hierin staat een heel duidelijk en helder kerndoel:  

Een impuls voor de recreatie in het landelijk gebied, naast het behouden, versterken en waar mogelijk 

benutten van de andere kwaliteiten van het landelijk gebied van Oss op het gebied van natuur en 

landschap. Een blijvende ruimte voor de landbouw, met name in het komgebied. 

Dit kerndoel lijkt volledig in strijd te zijn met het plaatsen van windmolens en zonneparken op goede 

landbouwgrond waar mensen van heel dichtbij opkijken. En dat terwijl er nog zoveel ruimte is op 

daken en minder waardevolle grond, zowel bij boerderijen, bedrijven en openbare ruimten (zoals 

parkeervoorzieningen), allemaal ruimte die nu nog niet benut is. 

In de Provinciale Structuurvisie Ruimtelijke Ordening is de polder zelfs aangemerkt als 

cultuurhistorisch toplandschap. Wat blijft er over van een cultuurhistorische toplocatie over als je 

deze vol zet met windmolens en zonneparken. 

Dan nog het recente nieuws dat het kabinet met de provincies en de gemeenten en 

maatschappelijke organisaties een voorkeursvolgorde ondereen gekomen is, die voorziet in het 

ontzien van landbouw en natuurgronden. 

TenneT, Stichting De Noordzee en Stichting Natuur & Milieu hebben enkele dagen geleden opnieuw 

hun samenwerking bevestigd ten aanzien van het optimaal benutten van locaties voor Wind op Zee. 

Genoeg aanleiding om energiedoelstellingen en de plannen voor windmolens en zonneparken in de 

polder te heroverwegen. 

Ook voor de volgende generaties is het belangrijk om de polder te behouden. Ook die hebben het 

recht op een mooi, oer-Hollands landschap, waar eerlijk voedsel verbouwd kan worden. Als er 

eenmaal windmolens en zonneparken staan, zal de huidige situatie nooit meer hersteld worden. 

Tot slot: Iedereen maakt zich zorgen over het ontbossen van het Amazonegebied en andere plekken 

in de wereld, maar misschien moeten we het eerst eens dicht bij huis zoeken, de plek waar wij zelf 

invloed op hebben. Ons eigen Brabantse poldergebied, zo uniek dat er niet eens een Engels woord 

voor is, dat eeuwenoud is, ons eeuwenlang beschermd heeft tegen het water, met al zijn schoonheid 

en functionaliteit. Dat zou je in bescherming moeten nemen! 

Dit is onze visie op de plannen voor de ‘Duurzame polder. Verdere onderbouwing staat in de brief die 

namens ons, bezorgde bewoners van de rand van Lith, Namens ‘Behoud natuur en leefbaarheid Lith 

en omgeving’ is verstuurd aan de gemeente. 

Dank voor uw aandacht. 

 

 

 

  


